
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 20. januar 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SAU alm. del

Spørgsmål 246
En væsentlig del af ejendomsinvesteringerne uden for de større byer varetages af mindre
og mellemstore private ejendomsinvestorer, som via deres drift og investeringer bidrager
til både vedligeholdelse og udvikling af ejendomme samt den lokale beskæftigelse. De
nævnte ejendomsinvestorer har ikke de samme økonomiske midler og løbende indtæg-
ter, som kendetegner pensionsselskaberne, og det må antages, at lagerbeskatningen vil
påvirke både deres løbende cash flow og deres lånemuligheder negativt. En konsekvens
heraf må være, at der vil være færre midler til rådighed til såvel vedligeholdelse af som
investeringer i ejendomme uden for de større byer. Det må i sagens natur bidrage til
en negativ økonomisk skævvridning for områderne uden for de større byer, da det må
formodes på sigt at hæmme kvaliteten af boligmassen, ligesom der vil blive nyopført
færre private boliger og formentlig energirenoveret i mindre omfang til gene for den
grønne omstilling.
Hvilke overvejelser og konsekvensberegninger har ministeren gjort sig om udviklingen
i ejendomsinvesteringer, vedligeholdelse og udvikling af ejendomme samt beskæftigel-
seseffekten uden for de større byer i forbindelse med lagerbeskatning af selskabers
ejendomsavancer?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kim Valentin (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Kim.Valentin@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Bjørn Brandenborg
formand
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